
Tordas Község Polgánnestere

Meghívó

Értesítem, hogy képviselőtestületünk 1995. december 14-én (csütörtökön) 15 órakor ülést
tart.

Az ülés helye: Községháza

Napirend:

1./ Helyi adórendelet módsoítása.
Előadó: Márki Ferenc jegyző

2./ 1996.évi VÍZ-és csatomadíjak meghatározása.
Elóadó: Farkas János polgánnester

3./ Bejelentések, javaslatok.

melynek tárgyalásához meghívom.

Kérem a testületi ülésen való feltétlen megjelenését.

T o r d a s, 1995. december 6.

~r
FarkasJ~
polgármester



1.1 Cifka János

2./ Farkas János

3./ Fábián Jánosné

4./ Juhász Győrgy

5./ Kunsági László

6./ Dr. Pápai Péter

7./ Rácz József

8./ Turda Sándor

9./ Vasvári Pál

10./ Zémann Géza

11./ Márki Ferenc jegyző

Meghívottak:

Jelenléti ív

az 1995. év december hó 14. napján
megtartott képviselőtestületi ülésről
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Jegyzőkönyv

Készült: Tordas Község Képviselőtestületének 1995. december 14-én
üléséről.

Az ülés helye: Községháza

megtartott

Jelen vannak: Cifka János, Farkas János, Fábián Jánosné, Juhász György, Kunsági László,
Dr. Pápai Péter, Turda Sándor, Vasvári Pál, Zémann Géza képviselők,

Márki Ferenc jegyző

Igazoltan távol: Rácz József képviselő

Farkas János polgármester üdvözli a megjelenteket. Megállapítja, hogy az ülés határozatképes
javaslatot tesz a napirendekre.

Napirend:
1.1 Helyi adórendelet módosítása.

Előadó: Márki Ferenc jegyző

'4./1996. évi víz- és csatomadijak meghatározása.
Előadó: Farkas János polgármester

3./ Bejelentések, javaslatok.

A napirendekre tett javaslatot a képviselőtestület egyhangúlag elfogadta.

I. Napirend tárgyalása

1./ Helyi adórendelet módosítása

Rendelettervezet a helyi adó módosításáról mellékelve.

Hozzászólások:

Cífka János elmondja, nem javasolja az a helyi adók emelését, mert nagyobb emelést nem
szabad eszközölni, kis módosítás pedig nem hoz jelentős bevételt. Egyetért a gépjárműadó

tételeinek tervezett megállapításával.

Kunsági László - nem javasolja a tervezetbe rögzített helyi adók emelését egyik adónem
tekintetében sem. Gépjárműadó a tervezet szerint legyen.

Farkas János polgármester nem javasolja az adóemeléseket a magánszemélyek kommunális
adója és az építményadó tekintetében, javasolja viszont a vállalkozók kommunális adója és az
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iparűzési adó tekintetében a tervezetben kidolgozott minimális emeléssel. Gépjánnűadó a
tervezet szerint kerüljön megállapításra.

Vasvári Pál az építményadó tekintetében külön tétel legyen az üzlet, a raktár és más helyiség.
Egyébként nem javasolja a helyi adó emelését egyik fonnájában sem, mert a központi politika
ezt semmivel sem honorálja. A gépjánnűadó javaslattal egyetért.

Juhász György - nem szabad elmaradni az adóemelésekben, mert egyszer majd emelni kell, de
az fájdalmasabb lesz és nagyobb mértékű. Javasolja mind a négy adónem tervezet szerinti
minimális emelését. Gépjánnűadó legyen a tervezetben rögzített.

Zémann Géza - egyszer eljuthatunk majd oda, hogy drasztikus emelést kell végrehajtani.
Három éve érvényben van az adótétel, minimális emeléssel egyet értene az építményadóban
(60,- Ft), a magánszemélyek kommunális adójában ( 1000,- Ft) , iparűzési adóban ( 6 ezrelék).
A vállalkozók kommunálís adóját nem emelné. A gépjánnűadó a tervezet szerint legyen.

Fábíán Jánosné - mind a négy javasolt adónemben minimális adóemelést javasol a tervezet
szerint. A gépjánnűadó megállapítása a tervezet szerint

Dr. Pápai Péter - nem javasol adóemelést, de az iparűzési adó 6 ezreiékre emelésével egyetért.
Gépjánnűadó megállapítását a tervezet alapján javasolja.

Turda Sándor nem javasolja a kidolgozott adóemeléseket, csak az iparűzési adó esetében, a
gépjánnűadó javasolt emelésével egyetért.

Több hozzászólás nem volt a polgánnester megállapította, hogy jelenlévő képviselők a
beteIjesztett adórendelet tervezetet - minősített szótöbbséggel - csak az iparűzési adó és a
gépjánnű adó tekintetében fogadta el megalkotva ezzel a 9/1995. (XII.15.) sz. reodeletét
a helyi adóról szóló rendelete módosításáról.

2./ 1996. évi viz- és csatornadíiak meghatározása.

Rendelettervezet mellékelve.

Farkas János polgánnester javasolta a mellékelt tervezet alapján a vizdíj és acsatornadíj
megállapítását.

Cifka János - lehet e van e jogunk a kalkulációt ellenőrizni?

Farkas János polgánnester válaszában elmondja, hogy lehet ellenőrizni, van is erre jogunk, de
bízni kell a saját vállalatunk szakembereiben. Minden évben az önkonnányzatok
polgánnestereivel megtartott közgyűlésen a legfontosabb feladatok meghatározásra kerülnek.
Az önkonnányzat a tényszerű adatok birtokában arról is dönthet, hogy a költségvetéséből

csökkenti a lakosság ez irányú terheit. Erre viszont jelen helyzetben javaslatot tenni nem
tudunk, ennek támogatására a jövőben sem látszik remény.

Több hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangúlag megalkotta 10/1995. (XII.15.)
sz. rendeletét a YÍZ- és csatornadíjak módosításáról.



II. Napirend után

Beielentések. javaslatok

1./ Vezetők bejelentései
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Márki Ferenc jegyző ismertette a lakbéremelésre kidolgozott rendelettervezetet ( mellékelve).
Javasolja a tervezet megtárgyalását.

Hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangúlag megalkotta a 1111995. (XII.15.) sz.
rendeletét a lakások és helyiségek bérletéről szóló rendelete módosítására.

Márki Ferenc jegyző ismertette a képviselőkkel, hogy a közhasznú munkások ( 2 fó)
munkaszerződése 1995. december 31-én lejár. Kéri döntésüket a szerződések 1996. március
31-ig történő meghosszabbítására.
A Fejér Megyei Munkaügyi Központ értesítése alapján egyenlőre a foglalkoztatást támogatni
nem tudjuk, a döntésről tavasszal értesülünk. A két dolgozóra a téli időszakban is szükség van.

Hozzászólás nem volt a képviselőtestület a javaslattal egyetértett és egyhangúlag az alábbi
határozatot hozta:

29/1995. (XII. 14.) sz. határozat

Tordas Község Képviselőtestülete a közhasznú
munkások további foglalkoztatásával egyetért.
A két fó közhasznú munkás munkaszerződését 1996.
március 31-ig meg kell hosszabbítani.
Felelős: polgármester

Farkas János polgármester ismerteti a gyúrói polgármester levelét, amelyben a jövő évi
szeméttelepi költségeket közli. Az összeg meghaladja a korábban megbeszélt összeget, sőt azt
feltételezi, hogy a szerződésben foglaltakat jövőre is egy az egyben megismételjük. Ez ügyben
a szomszéd önkormányzat részére kifogásunkat megküldjük.

Ismerteti, hogy a pedagógusok 1995. december IS-én a szakszervezetük sztrájk felhívásához
csatlakoznak. A pedagógusok a munkahelyen megjelennek, ott tartózkodnak, a szülők által
igényelt ügyeletet megtartják. Erre a napra fizetést kapnak.

Pécsi László rendőrség körzeti megbízott levélben kereste meg önkormányzatunkat, hogy
lakása bővitését a fölötte lévő padlás beépítésével segitse. Jelenlegi lakása egy szoba konyha
fiirdőszoba, ahol harmadmagával él. Szeretnének további gyerekeket, de a lakás ahhoz kicsi.
Kéri a testület megértését, és a bővítés beütemezését.
Ezzel kapcsolatosan elmondja, hogy a költségvetés tárgyalása során a pénzügyi keret
fiiggvényében lehet dönteni.

Tájékoztatta a testületet, hogy Kalamár Domonkos pedagógus levélben kérte az általa lakott
szolgálati lakása értékesítését. A testület korábbi döntése, hogy a szolgálati lakásokat nem
értékesítjük, javasolja e döntésnek további fenntartását.
Ezzel a képviselőtestület egyhangúlag egyetértett.



4

Tájékoztatta a képviselőtestületet Dr. Cokrisz Sztavrosz háziorvos leveléről, amelyben kéri a
képviselőtestületet a részére 1993- től elmaradt ügyeleti díj megtéritését. (levél mellékelve).

Kellő kiegészítés és magyarázat után a képviselőtestület egyhangúlag az alábbi határozatot
hozta:

30/1995. (XII. 14.) sz. határozat

Tordas Község Képviselőtestülete a háziorvos
elmaradt ügyeleti díj kifizetése kérdésében szükségesnek
tartja, hogy az igény mellé kerüljön kidolgozásra az
ellentételezés is, amelyet a doktor úr a követelés
időszakában megkapott.
A kellően előkészített anyag birtokában dönt a testület a
kérelemről.

Felelős: polgármester
Határidő: 1996. január 31.

2./ Képviselőkbejelentései

Cifka János - mint a Gazdasági és Vállalkozási Bizottság elnöke javasolja a polgármester
tiszteletdíjának felemelését.
A jelenlegi tiszteletdíj a minimális összegben került megállapításra. Ismerteti a tiszteletdíj
megállapítás szabályait. Kéri a jelenlévőket, hogy a következő ülésre, de legkésőbb a
költségvetés első tervezetének tárgyalására készüljenek fel ebben a témában, hogy a kellő

döntést meghozhassuk.

Vasvári Pál bejelentésében elmondja, hogy az ÉDÁSZ a novemberi leolvasás utáni
számlázáskor sok, a lakosságot sértő szabályt sértett meg. Szükséges annak megvizsgálása,
hogy miért került három hónap alatt duplájába a kiszámított átalánydíjas áramfogyasztás, hogy
a három hónapra elosztható túlfogyasztás miért egy hónapban került leszámlázásra, magasabb
díj számításával.
Javasolja a falu ilyen gondját az ÉDÁSZ felé hivatalosan jelezni.

A képviselőtestület a képviselő javaslatta1 egyhangúlag egyetértett és felkérte a polgármester a
szükséges levél megirására.

Több bejelentés és hozzászólás nem volt a polgármester az ülést befejezettnek nyilvánította
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